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DANSA CLÀSSICA I CONTEMPORÀNIA

GRAN GALA DE DANSA
BALLET DE BARCELONA

DIVENDRES 20 D’OCTUBRE / 20.30 H
24 € TAQUILLA / 18 € ANTICIPADA / 14,5 € ABONAMENT

TEATRE DE TEXT - COMÈDIA

ELS SECUNDARIS
D’ELS PIRATES TEATRE

DISSABTE 11 DE NOVEMBRE / 20.30 H
13 € TAQUILLA / 10 € ANTICIPADA / 8 € ABONAMENT

TEATRE DE TEXT – COMÈDIA DRAMÀTICA

CONSPIRANOIA
DE MARC ANGELET I JORDI CASANOVAS

DIVENDRES 24 DE NOVEMBRE / 20.30 H
17 € TAQUILLA / 13 € ANTICIPADA / 10 € ABONAMENT

TEATRE VISUAL I D’OBJECTES, TITELLES, PROJECCIONS I MÚSICA

SOTA SOLA
CIA. KA TEATRE

DIUMENGE 5 DE NOVEMBRE / 18 H  
8 € / 7 € ANTICIPADA O CARNET DE FAMÍLIA NOMBROSA O MONOPARENTAL 

TEATRE DE TEXT – CRÍTICA SOCIAL

INSTRUCCIONS PER 
FER-SE FEIXISTA
DE MIQUEL GORRIZ AMB MERCÈ ARÀNEGA

DISSABTE 28 D’OCTUBRE / 20.30 H
17 € TAQUILLA / 13 € ANTICIPADA / 10 € ABONAMENT

MÚSICA D’ARREL CONTEMPORÀNIA

CANTARERAS
CAROLA ORTIZ

DISSABTE 18 DE NOVEMBRE / 20.30 H 
13 € TAQUILLA / 10 € ANTICIPADA / 8 € ABONAMENT

CIRC ACROBÀTIC

NUYE
CIA. DE CIRC EIA

DISSABTE 16 DE DESEMBRE / 20.30 H
17 € TAQUILLA / 13 € ANTICIPADA / 10 € ABONAMENT

CLOWN

PLANETA M.ART 
MARCEL GROS

DIUMENGE 3 DE DESEMBRE / 18 H  
8 € / 7 € ANTICIPADA O CARNET DE FAMÍLIA NOMBROSA O MONOPARENTAL 

Temporada
2023 / D’octubre a desembre

Ho organitza:
Amb el Suport de: Hi col·labora:

Argentona

www.argentona.cat 
lasala@argentona.cat 

Per a més informació:

•
Aquest 

espectacle ha 
estat en residència 
artística al teatre 

La Sala durant
el 2023

•

•
Aquest 

espectacle ha 
estat en residència 
artística al teatre 

La Sala durant
el 2023

•

VENDA D’ENTRADES 
I ABONAMENTS 

Les entrades i abonaments es poden adquirir a partir de les 10 h del dimarts 10 d’octubre, de les següents maneres:  
A través de www.argentona.cat i els dies 10 i 11 d’octubre de 10 a 14 h a la taquilla del teatre La Sala, i a partir del 13 d’octubre 
a l’Oficina d’Atenció Ciutadana (OAC) de l’Ajuntament, mitjançant cita prèvia.

cartell 42x30 setembre 2023.indd   1 13/9/23   12:09
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TRIBUNA POLÍTICA

L’ESPITLLERA

CONTRAPORTADA

L’àrea d’urbanisme 
s’organitza

Sílvia Cantos publica 
Ferides

Reportatge gràfi c de Festa 
Major i Sense Portes

ENTREVISTA

L’ÀLBUM

Els canvis de tripulació comporten sovint nous ritmes i noves 
maneres de fer. La revista Cap de Creus torna a sortir al carrer en 
format paper, però es prepara per a una remodelació. El nou con-
sell de Mitjans de Comunicació, que es deriva de la nova composició del 
consistori, ha decidit donar-se un temps per replantejar la periodicitat, el 
disseny, el repartiment i els continguts que han de prioritzar els mitjans 
de comunicació municipals. Però ja ha pres algunes decisions. 

Per una banda, la periodicitat: aquest 2024 la revista es publicarà tri-
mestralment.  Per altra banda, la visibilitat de la presidència, que declina 
disposar a cada número de la pàgina destinada a la carta de l’alcaldessa, 
entenent que l’espai que disposa la tribuna política ja és sufi cient per al 
grup que lidera el govern. Així i tot, hi haurà salutació d’alcaldia coinci-
dint amb les festes majors de la vila.

Tots aquests canvis, i els que puguin venir, també t’interpel·len a tu, 
estimada i estimat lector. És per això que et convidem a fer sentir la teva 
veu, un cop més, a l’espai d’opinió de la revista i a participar al Consell de 
Mitjans de Comunicació Municipal que, com la resta de consells de la 
corporació estan oberts a la participació de la ciutadania.

EDITORIAL
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La Llar té la funció social d’aten-
dre la gent gran. La prioritat de la 
major part de les famílies és que 
les persones grans puguin conti-
nuar a casa amb les atencions que 
necessitin. Però per motius soci-
als o perquè les seves necessitats 
són complexes, hi ha persones 
que, amb el suport del seu entorn, 
opten per la residència o el centre 
de dia. És una garantia que rebran 
les atencions necessàries per al 
seu benestar.

A la Llar s’ofereixen cures i 
serveis que, per la seva especia-
lització, no es poden oferir a casa: 
atenció mèdica i d’infermeria, 
pisco-geriatria, rehabilitació, fi -
sioteràpia, assistència i treball 
social, educació social, teràpia 
ocupacional i serveis personals 
(manutenció, perruqueria, podo-
logia...). Tot gràcies a la progressi-
va professionalització del centre.

La unió del treball dels profes-
sionals, amb el de la comunitat i 
del Patronat, que actua de forma 
voluntària, és el que permet el 
manteniment d’aquest servei so-
cial tan necessari i valorat.

Continuarem treballant, ei-
xamplant la col·laboració del vo-
luntariat, potenciant la implicació 
tant de particulars com d’em-
preses en l’ajut al finançament 
d’activitats complementàries. 
L’objectiu és mantenir un servei 
de qualitat, participatiu, que en-
riqueixi la qualitat de vida dels 
seus benefi ciaris i a l’abast de qui 
el necessiti.

JOSEP ARENAS PONSA
PRESIDENT DE LA NOSTRA 

LLAR SANTA ANNA

5

Llar Santa Anna, 
la nostra

Les cartes poden tenir un màxim de 1.400 
caràcters i han d’anar signades. La revista 
es reserva el dret de resumir-les. Podeu fer-

les arribar a Ràdio Argentona o pels nostres 
canals digitals.

ant i amb manca de relleu generaci-
onal. Però estem contents perquè el 
dia de l’Associacionisme vam rebre a 
Sitges, de la consellera de Cultura de 
la Generalitat, un diploma, reconei-
xent el Llaç d’Amistat com una de les 
entitats que pot celebrar un aniversari 
tan destacat. — Rosa Vila, cantaire del 
Llaç d’Amistat

OPINIÓ

Carta de l’antic govern

Llegim amb tristesa i indignació el 
darrer número de la revista L’esclet-
xa en què Tots per Argentona fa una 
radiografi a dels trenta primers dies 
a l’Ajuntament. Hi expliquen com 
han trobat les diferents regidories 
i quines accions han fet per millo-
rar-les. Un exercici de transparència 
molt lloable si no fos perquè gran 
part de la informació és tendenciosa 
i oportunista, fruit d’un gran desco-
neixement de l’Ajuntament o d’una 
demostració fl agrant de mala fe, o de 
totes dues coses a la vegada. 

Davant d’això no ens podem que-
dar de braços plegats i ens veiem 
obligats a fer aquest escrit per defen-
sar-nos d’algunes d’aquestes afi rma-
cions.  L’Ajuntament pateix un endar-
reriment en la licitació de contractes, 
principalment per la manca d’espe-
cialistes qualificats i l’enduriment 
de la normativa legal que afecta a la 
major part d’Ajuntaments de la nos-
tra mida. A més, des del passat mes 
d’abril ha quedat col·lapsat pels nous 
processos de contractació menor i 
això ha tensat molt les àrees. Aquesta 
situació va provocar-nos moltes difi -
cultats a l’hora de tirar endavant els 
projectes i, malauradament, dos me-
sos després d’haver entrat el nou go-
vern no ha canviat res. És per aquest 
motiu, i no un altre, que no es paguen 
a temps les factures als proveïdors, 
que la brigada no té material o que es 
deuen les factures del servei d’auto-
bús, per dir-ne uns quants exemples.

Estratègicament s’han deixat de 
dir moltes coses. Per exemple, s’han 
descuidat d’esmentar que  l’expe-
dient obert per la Sindicatura de 
Comptes i el Tribunal de Cuentas es 
va arxivar amb un informe positiu i 
que la licitació del contracte de tres 
mesos de neteja d’edifi cis, la pròrro-
ga del contracte de gestió de les esco-

viure la celebració dels setanta-cinc 
anys de la coral, però sí les dels cent, 
cent-onze, cent-vint. I ja anem pels 
cent-vint-i-cinc, disposats a arribar, 
com a mínim els cent-cinquanta. 

De moment, estem celebrant els 
cent vint-i-cinc. Vam començar amb 
el tradicional Concert de Sant Sebas-
tià; va seguir, una xerrada d’en Joan 
Vives amb l’AEU sobre la música i 
el cant coral al Renaixement, l’èpo-
ca dels Cors de Clavé, l’inspirador 
d’aquelles corals d’homes, la nostra 
inclosa. Al maig, i sense espelmes, 
l’acte central del “Llaç 125” al Centre 

Parroquial amb un concert especial, 
com de retrovisor, amb testimonis 
històrics, personals i musicals dels 
inicis fins ara, alternant cants amb 
material gràfi c, documental i musi-
cal. El resultat, un espectacle àgil i 
identifi catiu per a un públic entregat. 
Es pot visualitzar https://youtu.be/
PlcYNxjr6F0! 

Seguirem amb concerts fora vila, 
una possible matinal de carrer amb 
corals de la rodalia i el de cloenda al 
Saló de Pedra. 

No és ni serà fàcil mantenir el 
compromís coral en un món canvi-

REPICA, REPICA
Fes sentir la teva veu

les bressol o el pagament de les fac-
tures a l’empresa que gestiona la Sala 
són expedients que ja s’havien trobat 
gairebé enllestits quan van prendre 
possessió del càrrec. També es posen 
el mèrit de projectes que ja estaven 
aprovats com el nou enllumenat del 
camp de futbol i parlen de subvenci-
ons de l’àrea d’esports i educació del 
2022 pendents de pagament de les 
que no en tenim cap constància.

Un mal començament per Tots 
per Argentona que tot just engega el 
seu mandat i que faria bé de dedicar 
els esforços a resoldre la situació de 
l’Ajuntament i no tant a desprestigi-
ar i difamar el govern sortint amb un 
escrit prepotent i demagògic. — Gina 
Sabadell, Joan Maria Pascual, Quim 
Perejoan, Àngel Puig, Laura Gállego i 
Eusebi Traby (regidors de govern en el 
passat mandat) 

125 anys, ha costat molt arribar 
fi ns aquí

Són molts els cantaires i directors 
que, braç a braç, veu a veu, n’han fet 
de la Coral Llaç d’Amistat una entitat 
de pes dins la xarxa cultural i associ-
ativa d’Argentona. 

Els cantaires actuals, tot i que uns 
quants tenim una edat,  no vàrem 
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URBANISME 
S’ORGANITZA

A FONS Quan Xavier Collet, regidor d’urbanisme (TxA) va posar un peu a la planta de 
Serveis Territorials de l’Ajuntament d’Argentona no va trigar massa prendre la 
decisió de tancar temporalment el servei al públic. La gran acumulació d’expe-
dients com llicències d’obres, comunicats i disciplines urbanístiques pendents 
de resoldre ho feien necessari. Un cop endreçat el sistema de treball, Collet rep el 
Cap de Creus per repassar els diferents fronts oberts que té l’àrea d’Urbanisme. 
La llista és molt llarga i l’explica amb una agenda oberta sobre la taula en la qual 
es marquen una cinquantena d’actuacions prioritàries. “Hem vingut a complir 
els nostres compromisos”, assegura. 

UNA DE LES primeres mesures que Xavier Collet va pren-
dre al capdavant de l’àrea d’urbanisme va ser la de tancar 
l’atenció al públic del departament per desencallar l’in-
gent nombre d’expedients acumulats. “O fèiem un plan-
tejament radical o no ens en sortiríem. Els tècnics neces-
sitaven treballar amb continuïtat, sense interrupcions”. 

La mesura es va relaxar a mitjans de setembre esta-
blint que el departament feia treball intern fi ns a les dot-
ze del migdia i, a partir d’aquella hora, obria l’atenció al 
públic i a la resta dels departaments municipals. Collet 
subratlla que la mesura permet “una nova organització 
del temps que ens permet ser més efectius”. 

Aquest treball intern ha permès rebaixar les xifres 
d’expedients acumulats i classifi car-los segons si són lli-
cències, comunicats, plaques fotovoltaiques o primeres 
ocupacions. El temps de resposta al ciutadà també s’ha 
escurçat tot i que està lluny dels dos mesos que fi xa la llei. 
“Quan vam entrar s’estaven donant llicències que s’ha-
vien demanat feia un any i mig, fi ns i tot més”, assegura 
el regidor. Ara s’estan començant a atendre les llicències 
dels primers mesos de 2023, la voluntat expressada pel 
regidor al ple d’octubre, és que a mitjans de novembre 
es puguin estar atenent les llicències presentades el mes 
de juny. 

Admet que això no vol dir que, en tots els casos, el ciu-
tadà obté el permís que espera, “de vegades, quan obrim 
una sol·licitud de llicència, ens trobem que falta docu-
mentació o no està completa i això ens obliga a fer un re-
queriment. Però, com a mínim, ja hem fet el pas d’obrir 
l’expedient i respondre al ciutadà”. 

El regidor d’urbanisme considera que l’equip tècnic 
que ha de donar resposta a tota aquesta feina no és su-
fi cient, tot i que en reconeix la qualitat professional. “Hi 
ha la dedicació i les ganes de resoldre els problemes, per 
això estem avançant”. 

La saturació de l’àrea d’urbanisme no només és visible 
a les taules dels despatxos tècnics, els edifi cis municipals 
també en són un bon exemple. La llista és llarga i ve de 
lluny: els lavabos de les escoles i el poliesportiu, la il·lumi-
nació del camp de futbol, l’alarma d’incendis del Riude-
meia, la cuina per al PTT de pastisseria del barri del Cros 
o la climatització de les escoles bressol, són només alguns 
exemples de la llista que carrega el regidor d’urbanisme. 
“No és un problema de pressupost, els diners hi són, però 
hi ha tantes mancances acumulades que és difícil tirar-ho 
tot endavant”. 

Actualment, l’Ajuntament disposa d’un contracte de 
manteniment d’edifi cis que, en opinió del nou regidor 
d’urbanisme, és “excessivament car” i apunta que, algu-
nes de les tasques que es plantegen hauria d’ocupar-se’n 
la brigada municipal. Per fer-ho possible, les places de la 
brigada que no estan ocupades defi nitivament, es trauran 
a concurs públic a fi nals d’any”. 

La història interminable de Josep Soler
Abans d’acabar l’any (entre octubre i novembre) també 

ha d’estar enllestida la urbanització del carrer Josep Soler 
Carrer. “Estem en un punt de molt cansament per part de 
tothom, començant pels veïns, però també l’ajuntament, 

Fotografi es — M. Rosa Martínez
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L’inici de les obres a Can Raimí implicarà que els veïns 
hauran de començar a fer front a les quotes urbanístiques. 
Per tal d’alleugerir aquesta càrrega, l’Ajuntament està lici-
tant l’enderroc de la piscina de Can Raimí (amb un cos de 
trenta mil euros), que es duria a terme aquest novembre. 
L’obra permetrà alliberar una parcel·la que és propietat de 
la Junta de Compensació de Can Raimí i que se la podrà 
vendre per ajudar a pagar una part de les quotes a tots els 
associats. “Aquest primer pas, tot i senzill, ha de servir 
perquè els veïns vegin que ens prenem molt seriosament 
aquestes obres, que ja acumulen massa anys d’inacció i 
que l’any vinent es començarà a resoldre els problemes”.  
Els dos més greus són l’aigua i el clavegueram. Les fuites 
d’aigua són una gran preocupació a Argentona, però a les 

A FONS

1. Pavientació del Carrer Josep 
Soler. 2. Espai de propietat 
municipal darrere l’EBM Bosquet. 

2

l’empresa encarregada... Ha sigut una obra mal planteja-
da i mal dirigida políticament des del principi”, assegura 
Collet que, va entomar la responsabilitat de dirigir-la més 
directament des de l’Ajuntament. 

D’aquesta manera, abans del mes d’agost es va obrir 
el passatge Tunyí i el carrer Sant Isidre, durant el mes 
d’agost es va fer vacances i el setembre es va fer la pa-
vimentació a través d’una empresa especialitzada. “Ara 
estem en un moment d’alentiment perquè els treballs res-
tants els assumeix la Companyia d’Aigües”, admet. 

Precisament l’encàrrec a la Companyia d’Aigües és, 
per Collet, un dels principals factors que l’obra s’hagi 
endarrerit tant. “La companyia d’aigües no podia donar 
l’abast fer-se càrrec d’una obra com aquesta. La seva fei-
na és fer el manteniment de la xarxa d’aigua potable que, 
a Argentona, està en molt males condicions. L’any 2022 
va haver-hi 400 fuites, això és situació de col·lapse que 
no permet a la companyia fer-se càrrec, a més, d’una altra 
obra com la del carrer Josep Soler. 

El paper que ha jugat la Companyia d’Aigües també 
fa replantejar l’actual executiu sobre la necessitat que 
aquesta empresa pública mantingui el caràcter de mitjà 
propi, que li permet optar a fer obres al municipi. “Ens ho 
plantegem, no per manca de professionalitat i dedicació 
del personal, però sí perquè no poden desatendre la seva 
prioritat que és el manteniment de la xarxa”. 

El bloqueig en l’atorgament de llicències, les urgències 
del dia a dia i els projectes iniciats, com el de Josep Soler, 
han repercutit negativament en la capacitat de l’àrea de 
planifi car. Ara el govern (Tots per Argentona, Avancem 
Junts i ERC) treballa a contrarellotge per incloure en el 
pressupost 2024 aquelles accions en infraestructures que 
siguin prioritàries i marcar, d’aquesta manera un pla de 
treball. 

Les urbanitzacions. Ara sí?
L’obra del clavegueram de Can Raimí és una de les 

primeres grans actuacions que vol planifi car l’actual exe-
cutiu. Abans d’acabar l’any es planteja aprovar per decret 
l’aprovació inicial del projecte. Després vindrà l’exposició 
pública, la resposta a les al·legacions – en cas que n’hi hagi 
– i l’aprovació defi nitiva. 

Paral·lelament, l’Ajuntament està treballant en el pro-
jecte de reparcel·lació amb la Junta de Compensació. I 
al seu torn, la Junta ha d’iniciar el procés de liquidació i 
dissolució que els obliga a presentar tots els comptes en 
assemblea i donar-los a l’Ajuntament perquè els inclogui 
en el projecte. Malgrat la complexitat de tots aquests pas-
sos, el govern preveu començar les obres dins el primer 
semestre de l’any vinent. 

urbanitzacions el problema és encara més greu. “Farem 
noves la xarxa d’aigua i clavegueram”. Això evitarà pèr-
dues, però a més, farà que els veïns ja no necessitaran les 
cisternes. 

Les assemblees les convoca la Junta i, per complir amb 
el calendari, s’han de trobar a principis de desembre. Si 
s’hagués d’endarrerir perquè abans de l’assemblea han 
de fer molta feina, si no pot ser assemblea, serà troba-
da informativa per explicar-los l’enderroc de la piscina 
i presentar-los el calendari de treball. Afecta unes 250 
parcel·les. Un cop començades les obres els veïns podran 
demanar llicències i tirar endavant les obres que vulguin 
fer a casa seva, que fi ns ara no podien fer de forma legal. 

A banda de les obres a les urbanitzacions, un dels grans 

projectes que va temps que planteja Tots per Argentona, 
i que manté ara des del govern, és la rehabilitació per fa-
ses de l’antiga fàbrica Velcro. Collet vol treballar per dur 
endavant la primera fase de recuperació de l’equipament 
i permetre, d’aquesta manera, que l’edifi ci ofereixi una 
altra imatge allunyada del “traster gegant” en què s’ha 
convertit.  

La futura biblioteca municipal també està sobre la tau-
la. El govern planteja fer canvis a l’equip redactor del pro-
jecte que hi ha sobre la taula i ja n’ha parlat amb l’oposició 
que també planteja algunes modifi cacions. 

Un cop consensuats aquests canvis, la idea és comen-
çar les obres en aquest mandat i per això caldrà cercar 
finançament. “Vam perdre una subvenció d’un milió 
d’euros aquest any perquè no es va fer el que s’havia de 
fer”, assegura Xavier Collet. Així i tot, espera que aquesta 
línia es torni a obrir per tenir una nova oportunitat. 

La manca d’habitatge públic 
Un altre gran projecte que Xavier Coller ha defensat 

des de fa anys i que ara vol fer realitat des del consistori 
és la creació d’habitatge en cessió d’ús. Malauradament, 
es troba amb un problema que no esperava: “Ho tenim 
tot per començar, tenim el terreny i els diners. Però ara la 
cooperativa amb la qual volem dur endavant el projecte 
ens diu que té moltes peticions sobre la taula i ens fa espe-
rar”, lamenta. Això no obstant, no descarta que el mes de 
novembre ja puguin encarregar el projecte executiu per a 
la construcció d’una vintena habitatges al terreny muni-
cipal que hi ha just darrere de l’escola bressol El Bosquet. 

A banda d’aquesta promoció, la direcció de l’Incasol ja 
ha fet una visita amb l’Ajuntament a la zona del barri del 
Cros on hi ha prevista la creació d’una àrea residencial 
(ARE). La seva voluntat és la de tirar-ho endavant ràpi-
dament i la nostra la de facilitar-los la feina sempre que 
puguem incidir en qui ha d’ocupar aquests habitatges.  

Però Argentona no només té manca d’habitatge, tam-
bé té manca d’espais municipals. Per aquest motiu el go-
vern es planteja l’adquisició de patrimoni. El que té més 
avançat és la compra de dos locals al barri del Cros per 
donar servei a les entitats. Però també preveu adquirir 
la casa que hi ha al costat del Museu del Càntir, per tal 
d’ampliar l’equipament i “altres espais que ens permetin 
donar sortida a les necessitats d’Argentona”.  

A FONS
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SÍLVIA CANTOS ÉS una apassionada 
de la lectura i des de fa anys, reco-
mana llibres al seu blog i condueix 
el programa ‘Històries’ de Ràdio Ar-
gentona. L’any 2020 va debutar amb 
Ulls de nit i, tres anys després, el 6 de 
setembre, ha publicat Ferides, totes 
dues editades per Columna.

Enhorabona, Sílvia! 
Gràcies! Estic molt contenta. És un 
llibre petit, només té cent setanta pà-
gines, però m’ha portat moltes hores 
de feina, he hagut de treballar molt 
la història que hi explico. Documen-
tar-me molt.

Quan vas presentar ‘Ulls de nit’ et 
vas trobar amb la pandèmia. 

Sí! Va ser una llàstima! La primera 
vegada que llençava una criatura de 
paper al món i ho havia de fer amb 
un munt de condicionants. Vaig viu-
re poques presentacions i totes amb 
mascaretes, distàncies, sense poder 
parlar amb els lectors! Fins i tot la 
roda de premsa la recordo molt es-
tranya, jo a casa meva parlant amb 
els periodistes des del meu ordina-
dor... Per això ara penso gaudir-ho al 
màxim. 

Però ‘Ulls de nit’ també et va por-
tar alegries. 
Oi tant! Tinc la sort que Columna em 
garanteix una distribució generalit-
zada i m’he trobat amb un club de 
lectura de València llegint el meu lli-

bre. Ha estat molt divertit. També hi 
ha hagut molta gent que ha contactat 
amb mi per xarxes per explicar-me el 
que li havia semblat la novel·la i per 
dir-me que ja s’estaven llegint la se-
gona. Això m’ha fet molta il·lusió. 

Q u è  h a s  vol g u t  ex pl i c a r  a 
‘Ferides’?
He fet un llibre molt diferent, també 
a nivell d’estructura. Ferides exposa 
cinc trames diferents que es comu-
niquen a través dels personatges que 
les habiten. Jo tenia clares dues de 
les trames, però quan m’he posat a 
escriure hi ha hagut trames que no 
em convencien que s’han convertit 
en centrals i d’altres que pensava que 
tenien més empenta, que han acabat 
desapareixent de la novel·la. El pro-
cés de creació és molt màgic i bonic 
de viure. T’hi poses amb una idea i 
durant el procés, l’escriptura va per 
camins que no t’havies imaginat.

    
Però t’has notat més segura que 
en la primera novel·la?
Que et publiquin una primera no-
vel·la pot ser carambola, però una 

La Sílvia hi torna!
L’escriptora argentonina publica la seva segona novel·la 
‘Ferides’ amb editorial Columna

A FONS

segona ja implica intencionalitat. 
Recordo que el lapse de temps entre 
que vaig enviar unes quantes pàgines 
a l’editora i fins em va contestar,  ho 
vaig passar fatal. Tenia tots els dub-
tes i angoixes del món. Quan em va 
dir “endavant!”, va ser una inhalada 
d’energia i felicitat brutal. I després 
tot va fluir, mentre que amb la prime-
ra novel·la ens vam creuar centenars 
de correus, amb aquesta han estat 
dos o tres. 

Ja anaves apresa. 
Sí, a la primera novel·la m’havia re-
petit molt que no digués les coses, 
que les mostrés. “Vull que em facis 
una fotografia”, em deia. I això és el 
que he intentat fer ja des del principi. 

Ferides, el nom indica patiment.  
Sí, però explica històries que malau-
radament són molt habituals. Qual-
sevol lector es pot sentir retratat en 
alguna de les trames. S’hi parla d’un 
assetjament sexual, d’una malaltia 
important, d’un trencament de pa-
rella... Experiències molt humanes, 
molt de pell, de les que deixen ferida. 
Aquestes motxilles que tots portem i 
que ens identifiquen. 

Has inclòs un element diferenci-
al a la novel·la, un telèfon 
La història del telèfon és molt curiosa 
perquè em va aparèixer mentre esta-
va en plena escriptura de la novel·la. 
Un dia em vaig trobar un conte, un 
àlbum il·lustrat infantil, i em va ex-
plotar el cap!

...?
Perquè era un conte sobre el dol per-
fecte. Estava basat en la història real 
d’un japonès, Itaru Sasaki. A aquest 
home se li va morir un germà d’una 
malaltia i ell es va quedar amb la 
sensació que li havien quedat moltes 

coses per dir-li. És una sensació que 
hem experimentat tots els que hem 
perdut algú. Aleshores va decidir que 
ell volia poder dir allò que li havia 
quedat al pap i va construir una cabi-
na de telèfon sense fil al jardí de casa 
seva. D’aquesta manera, quan sentia 
la necessitat de parlar amb el seu ger-
mà, anava a la cabina, despenjava el 
telèfon i hi parlava. Tot i no obtenir 
resposta, es quedava amb una sensa-
ció de pau i tranquil·litat.

És colpidor. 
Sí! Però la història no acaba aquí 
perquè aquest home vivia a un dels 
pobles que havien patit més morta-
litat arran d’un tsunami devastador. 

Entre els seus veïns, tothom havia 
perdut algú. Així que va decidir posar 
a disposició de qui volgués la seva ca-
bina. I d’aquesta manera, el jardí de 
casa seva es va convertir en una filera 
constant de gent que anaven a parlar 
amb les persones que havien perdut. 

Ara tu vas a les presentacions 
amb un telèfon a sobre. 
És que ho vaig trobar preciós i ho 
vaig incloure en la novel·la. Algú ja 
m’ha dit que m’estic convertint en 
una Gila. Però, quin problema hi ha? 
Penso passejar-me amb el telèfon 
a totes les presentacions de llibres, 
xerrades i clubs literaris en els que 
em convidin.    
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Aquest estiu tan llarg que no 
s’acabava mai ha estat l’embol-
call perfecte per a totes les cele-
bracions argentonines, tant les 
més tradicionals com les que per-
severen en la voluntat de conver-
tir-se en marca de la casa.

La Festa Major ens va deixar les 
primeres instantànies del nou go-
vern presidint els actes institucional. 
I alguna altra d’inèdita, com la dels 
Senyors de Burriac anant a ofici. L’es-
clat d’alegria al carrer d’aquest estiu 
té moltes cares, però hem escollit les 
del grup de joves que encapçala ac-
tualment el Calabrot, entitat d’edu-
cació en el lleure que ha celebrat el 
seu desè aniversari rebent l’honor 
d’encendre la repicatronada amb 
la que els Diables d’Argentona van 
encendre la plaça Nova per tancar la 
Festa Major. 

El mes de setembre ens va retor-
nar la Festa de la Vellesa, enguany 
reconvertida en una setmana d’ac-
tivitats per poder satisfer totes les 
maneres d’afrontar aquesta etapa de 
la vida. 

Finalment, el Sense Portes, va 
descarregar una onzena edició amb 
espectacles onírics, que ens han fet 
veure alguns racons d’Argentona 
com mai els havíem vist abans i, pot-
ser, ens han canviat la perspectiva 
per sempre més.  

Fotografies — 
Elisenda Fernández, Ferran 

Egea, Miquel Carabaño i 
M. Rosa Martínez

LA 
GUSPIRA 

QUE ENCEN  
LA VILA

L’ÀLBUM
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1. Un moment de 
l’aixecada. 2. El nou 
consistori durant 
el vot de vila. 3. 
La cua del públic 
de The Tyets. 4. El 
Senyor de Burriach 
present a l’ofici 
de Festa Major. 5. 
Actuació d’Aqua 
a Can Doro. 6. 
Espectacle familiar 
al Riudemeia. 7. 
La bicicletada va 
transcórrer pel 
marge esquerre. 
8,9. Guanyadores 
i guanyadors de la 
cursa popular.
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1. Participants a 
la desfilada de la 
Festa de la Vellesa. 
2. L’esmorzar de 
l’Homenatge a 
la Vellesa es va 
celebrar a La Sala 
per primer cop. 3. 
Espectacle itinerant 
que va omplir els 
carrers d’Argentona 
de les imatges 
oníriques evocades 
per la Cia Llum de 
Fideu 4. No hi cabia 
ni una agulla a la 
plaça de l’Església 
per veure Las Chicas 
del Barro i el seu 
‘Cosificadas’.

1

3

2

4



18 19

EN BREU
Coses de la Vila

FIRMA FOTO SI CAL

tàrees de sòl agrícola recuperable, 
amb un total de 649 hectàrees, seguit 
d’Arenys de Munt amb 611 hectàrees 
i Tordera amb 525 hectàrees. En can-
vi, Caldetes i Premià de Mar són els 
únics municipis de la comarca sense 
possibilitats de sòl agrícola.

SOCIETAT

Els comerços d’Argentona, 
víctimes d’estafes

La Policia Local d’Argentona ha rebut 
la denúncia de dos comerços víctimes 
d’una estafa telefònica. Les botigues 
han rebut trucades de persones que es 
feien passar per treballadors de l’ajun-
tament, reclamant-los el pagament de 
l’Impost de Béns Immobles (IBI). Els 
estafadors els demanaven efectuar 
l’abonament de l’impost donant les 
dades de la targeta bancària.  

Segons la Policia Local d’Argento-
na, en les últimes setmanes, també 
s’han produït diverses estafes a gent 
gran de la vila amb un mètode simi-

lar. Per aquest motiu, el cos recorda 
que l’Ajuntament no realitza mai 
aquest tipus de gestions per via tele-
fònica, com tampoc per correu elec-
trònic ni xarxes socials. A més, des de 
la Policia Local recomanen no donar 
mai informació personal ni dades 
bancàries a través d’aquests mitjans. 
En cas de qualsevol sospita, cal avisar 
ràpidament la Policia Local d’Argen-
tona (93.797.13.13) i facilitar totes les 
dades disponibles.

finalitat la prevenció i la lluita contra 
els incendis forestals. Ara comença 
la temporada d’hivern en la qual  les 
tasques principals són la vigilància 
del territori, resolució d’incidències 
a les pistes forestals i divulgació de la 
normativa forestal entre d’altres.

CULTURA

El Centre Ocupacional Pere 
Parera exposa a la biblioteca

A finals de juliol, la biblioteca d’Ar-
gentona va acollir les obres dels par-
ticipants del taller d’art del Centre 
Ocupacional Pere Parera (Fundació 
Maresme). Els mateixos artistes van 
presentar les obres que havien realit-
zat i que es van poder veure a l’apara-
dor de la biblioteca. 

La directora del centre ocupaci-
onal, Rosa Maria Canal, va agrair la 
col·laboració de la biblioteca i va de-

manar a l’Ajuntament un espai per po-
der dur a terme aquests tallers, ja que 
l’emplaçament actual se’ls ha quedat 
petit. 

MEDI AMBIENT

Argentona té 600 hectàrees 
recuperables per a ús 
agrícola

El Maresme té 5.300 hectàrees recu-
perables per a ús agrícola i el munici-
pi de la comarca que concentra més 
hectàrees recuperables és Argentona. 
La dada s’extreu d’un estudi promo-
gut per la Diputació de Barcelona que 
també constata que el Maresme té un 
potencial agrícola immens. L’estudi 
identifica les terres recuperables per 
a ús agrícola, és a dir, tot allò que havia 
estat terra productiva i ja no ho és. 

L’estudi detalla que Argentona és 
el municipi que disposa de més hec-

CULTURA

La Tardor Literària ofereix 
un tast de les diferents 
variants del català

A finals de setembre va arrencar la 
23 ena edició de la Tardor Literària. 
Enguany, el cicle literari es va cele-
brar els dimecres a la biblioteca. Des 
de l’organització, l’escriptora Emília 
Illamola va destacar que en aquesta 
edició s’havien buscat autors d’arreu 
del territori català per mostrar les di-
ferències literàries de cada zona. 

Els autors convidats han estat: 
David Gálvez Casellas, amb La Tor-
re dels russos; Vicenç Villatoro, amb 
El retorn dels Bassat; Cristina Garcia 
Molina, amb Els Irredempts; i Miquel 
Martín i Serra, amb La drecera.

MEDI AMBIENT

L’ADF Serra de Marina fa una 
crida al voluntariat

L’Agrupació de Defensa Forestal 
(ADF) de Serra de Marina, ha impul-
sat una campanya per captar volun-
taris i voluntàries que vulguin formar 
part de l’entitat. Àlex Navarro, coor-
dinador de l’ADF Serra de Marina 
explica que s’ha obert un formulari 
d’inscripció i ha recordat que l’entitat 
ja compta amb més de 15.000 perso-
nes voluntàries a tot Catalunya, de les 
quals 500 formen part de la secció del 
Maresme/Vallès Oriental. 

Les Agrupacions de Defensa Fo-
restal (ADF) són associacions sense 
ànim de lucre formades per propie-
taris forestals i agrícoles, masovers, 
entitats relacionades amb la conser-
vació del bosc, persones voluntàries 
i els ajuntaments dels municipis del 
seu àmbit territorial, i tenen com a 
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ESPORTS

L’Olímpic guanya la 
Supercopa de Catalunya

L’equip femení de l’Olímpic Argento-
na, està d’enhorabona. El passat 23 de 
setembre es va proclamar campió de 
la Supercopa de Catalunya de futbol 
sala en la final disputada a Calldete-
nes.  Les argentonines van derrotar el 
FEM Garriga per un contundent 4 a 0. 
Aquesta victòria permetrà a l’Olímpic 
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el González i la disco mòbil. La festa 
encara es va allargar tot el diumenge 
amb la visita de la colla de gegants, 
zumba i butifarrada. 

EDUCACIÓ

L’institut fa fora els mòbils 
de les aules

A Catalunya, els centres educatius 
tenen autonomia per decidir quin ús 
fan del mòbil als seus espais. Els gai-
rebé set-cents alumnes que estudien 

a l’institut d’Argentona s’han trobat 
amb una novetat aquest curs, un cen-
tre lliure de telèfons mòbils. La direc-
ció va informar per carta a les famílies 
de la nova normativa que obliga als 
alumnes de secundària a deixar el seu 
dispositiu a casa, mentre que  permet 
als de batxillerat que el portin, sempre 
que no l’utilitzin.  

Amb aquesta mesura el centre 
vol evitar situacions conflictives que 
s’han estat generant arran de l’ús in-
degut dels mòbils i, al mateix temps,  
fomentar la comunicació lliure de 
pantalles entre els joves. 

EN BREU
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femení disputar competicions inter-
nacionals de futbol sala  la temporada 
vinent. 

POLÍTICA

Avancem Junts entra 
oficialment al govern

L’alcaldessa d’Argentona (Tots per 
Argentona), Montse Capdevila, la 
cap de llista d’Avancem Junts, Mont-
se Cervantes, i el regidor Sergi Blanco 
van signar un acord, el divendres 15 de 
setembre, a través del qual Avancem 
Junts s’incorporarà al govern. Cervan-
tes, que té delegades les regidories 
de Festes Tradicionals, Acció Social, 
Gent Gran, Mobilitat i Transports, 
passarà a ser regidora de govern amb 
les mateixes competències. Sergi 
Blanco, assumirà ara la tercera tinen-
ça d’alcaldia i la presidència d’Aigües 
Argentona. 

D’aquesta manera, el govern d’Ar-
gentona estarà format pels cinc regi-
dors de Tots per Argentona -Montse 
Capdevila, Xevi Collet, Joan Martín, 
Maria Mercè Juan i Quim Capdevi-
la-, dos regidors d’Avancem Junts 
-Montse Cervantes i Sergi Blanco- i 
una regidora d’Esquerra Republica-
na de Catalunya -Mariona Pasqual-.t. 

CULTURA

Qi Luo cal·ligrafia un càntir 
del museu

El reconegut cal·lígraf xinès, Qi Luo, 
va visitar el Museu del Càntir el pas-
sat 20 de setembre, acompanyat del 
regidor de Cultura, Quim Capdevila, 
i la tècnica del museu, Fina Carreras. 
Després d’una visita guiada, l’artis-
ta va dibuixar, en un càntir, diverses 
peces de ceràmica i peixos, símbols 

de felicitat i abundància en la cultura 
xinesa. També ha deixat la seva cal-
ligrafia en un papir elaborat manual-
ment on ha escrit “Museu del càntir, 
Argentona, setembre de 2023. Qi 
Luo”. Ambdues peces quedaran ex-
posades al museu.

Qi Luo (Hangzhou, 1960) pertany 
a una família de grans cal·lígrafs. Do-
cent retirat, ha desenvolupat la seva 
carrera durant trenta anys a la pres-
tigiosa Acadèmia Nacional de les 
Belles Arts de la República Popular 
Xinesa. Les seves obres s’han mos-
trat en museus i centres d’art de tot 
el món, com el Museu del Louvre de 
París, la Biblioteca Nacional de Milà 
o la National Gallery of Art de Was-
hington DC entre altres. 

FESTES

Sant Miquel del Cros celebra 
la Festa Major 

L’últim cap de setmana de setembre, 
el barri de Sant Miquel del Cros va ce-
lebra la seva Festa Major. Els carrers 
del barri van acollir activitats molt 
diverses i per a tots els públics orga-
nitzades per la Comissió de Festes de 
Sant Miquel del Cros amb el suport de 
l’Ajuntament d’Argentona. L’alcaldes-
sa, Montse Capdevila, va inaugurar 
la festa divendres i, tot seguit va tenir 
lloc traca inicial i música a càrrec de 
El Rumbo.

Dissabte es van succeir la batu-
cada, el torneig de petanca i futsal, 
el primer circuit de bicicletes per a 
infants, fideuà i bingo. També hi va 
haver una gran varietat d’espectacles 
per a totes les edats, des dels pallas-
sos a càrrec de Miguelito, fins a l’il-
lusionisme del Mago Capelo. El plat 
fort, però, va arribar al vespre amb 
l’humorista mediàtic Toni Moog. La 
nit va acabar amb el concert d’Isma-



22 2322 23



24 2524 25

Ya han pasado los primeros cien días. Vemos la nos-
tra vila igual. Estaremos cuatro años en la oposición 
trabajando por lo que nos importa, los argentonins y 
argentonines. 

Desde hace 100 dias, empezamos la campaña para 
las elecciones municipales de 2027. Seguiremos con la 
misma hoja de ruta que hemos seguido hasta ahora, Ar-
gentona. ¿Qué signifi ca esto? Presentar mociones que 
solucionen los problemas que nos encontramos en la 
vila, propuestas para mejorar aquello que ya tenemos 
y, lo más importante de todo, sentarnos a hablar con 
los vecinos para ver cuáles son sus preocupaciones y 
también sus propuestas.

En las elecciones del 28 de mayo sacamos 720 votos, 
esto ha signifi cado que hemos pasado de 1 a 3 regidores 
un aumento muy importante y poco a poco vemos que 
nuestro trabajo al fi nal tiene su recompensa. En primer 
lugar, dar las gracias a todas las personas que han confi -
ado en nuestro proyecto para mejorar  Argentona.

Ahora tenemos 3 regidores y tenemos que seguir 
trabajando como lo hemos hecho estos años preocu-
pándonos por los problemas de todos nuestros vecinos 
y vecinas. Para eso estamos para trabajar para los más 
de doce mil argentonins y argentonines. 

Estaremos cuatro años en la oposición trabajando 
duro, y presentando mociones, para que nuestro pue-
blo sea un pueblo de referencia. Por lo que nos importa, 
por los argentonins y argentonines, por la nostra vila, 
por Argentona.

El passat 14 de setembre es va fer efectiva l’entrada al 
govern d’Avancem Junts-CM i des de llavors estem con-
tribuint activament a la millora i l’organització de les 
diverses àrees de l’Ajuntament. També estem immer-
sos en diferents projectes de millora del funcionament 
i l’efectivitat de la companyia d’aigües. I des de l’àrea 
d’Acció Social s’estan duent a terme diferents activi-
tats programades i pensades pel benestar general de la 
gent gran. Pel que fa a la Mobilitat i Transports Públics, 
després d’aconseguir 6 expedicions a Barcelona l’any 
2022, ara volem concretar un augment de freqüències 
dels viatges i ens emparem amb el bon balanç d’usuaris 
de la línia 807. Estem treballant en canvis de circula-
ció en alguns punts del municipi i en la localització de 
possibles espais d’aparcament. I com que ja s’acosten 
les festes de Nadal i Reis, des de la Regidoria de Festes 
Populars ja tenim en marxa la rebuda dels missatgers, 
el comiat de 2023 i benvinguda del 2024 i l’esperada 
cavalcada dels reis. 

Des d’Avancem Junts-CM restem a la disposició de 
tots els vilatans per resoldre qualsevol qüestió, així com 
per fer arribar al govern totes les preguntes, inquietuds 
o necessitats dels nostres veïns i veïnes. Som plenament 
conscients que hi ha projectes iniciats en anteriors legis-
latures que s’han d’acabar, tal com el carrer Josep Soler, 
les obres del qual ja es troben en una fase més avançada 
i n’esperem, aviat, la fi nalització.  Des de Serveis Ter-
ritorials i Aigües Argentona s’està treballant per cobrir 
totes les necessitats dels nostres veïnats.

Els reptes són importants, però el govern és fort i la 
il·lusió i ganes de treballar també, per la qual cosa espe-
rem que amb l’acord programàtic dels principals pro-
jectes i necessitats de la vila a què estem arribant amb 
Tots per Argentona i ERC avançarem junts i farem de la 
nostra vila un poble millor.

P2

Eleccions municipals i govern
Els reptes són importants, però el govern 
és fort i la il·lusió també
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AVANCEM JUNTS

Más de cien días y todo sigue igual
Estaremos cuatro años trabajando para 
los argentonins y argentonines

La societat del benestar es recolza en 4 pilars: Sanitat, 
Educació, Vellesa i Habitatge. En els dos primers som 
líders;  el tercer està en construcció i en el quart som a 
la cua d’Europa en haver-se prioritzat la venda d’habi-
tatge protegit enfront del lloguer.

Ja en democràcia, s’havia de fer tot. Carrers i places; 
després, escoles i hospitals. I, fi nalment, grans operacions 
urbanístiques. L’habitatge de lloguer assequible va ser el 
gran oblidat. No es considerà element clau de l’estat del 
benestar. Es prioritzà la venda al lloguer, la pròpia Ad-
ministració fomentà la protecció ofi cial de venda -amb 
la vergonya de posar sol protegit en mans de promotors 
privats- que passà al cap de 10 a 30 anys al mercat lliure. 
Entre 2021 i 2040 el parc d’habitatges protegits a la pro-
víncia de Barcelona caurà un 74% (diari ARA 2/3/2023).

La realitat és la manca d’habitatge de lloguer social o 
preu assequible per molta població que no pot ni podrà 
accedir a un pis del mercat lliure.

Aquesta precarietat només es pot revertir amb una 
política valenta de foment d’habitatge de lloguer prote-
git. Aquí  entrem els partits d’esquerres. Totes les admi-
nistracions, d’Ajuntaments a Generalitat, hem d’apostar 
per construir habitatge de lloguer assequible. L’habitatge 
social ha de ser ara el que van ser poliesportius o escoles, 
equipaments al servei del poble.  Afegint-hi l’habitatge de 
lloguer protegit, podem assolir l’objectiu desitjable: 10% 
de pisos de lloguer assequible que, a Argentona, serien 
500 habitatges.

La bona notícia: Ho podem assolir, gràcies, entre al-
tres, a dos projectes previstos al POUM: El Collell i l’ARE 
del Cros, amb una previsió de 144 i 106 habitatges de pro-
tecció ofi cial. Cal que Ajuntament i Generalitat facin tot el  
possible perquè la major part siguin de lloguer assequible.
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Cal habitatge de lloguer protegit
Apel·lem a la reconstrucció dels ponts 
bàsics i necessaris del sistema polític
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En primer lloc, hem de donar les gràcies a tots els 1.370 
votants que el maig passat ens van fer confi ança per 
pilotar la nau de l’Ajuntament des d’ara fi ns al 2027. 
I també a tots els demòcrates d’altres partits que van 
participar en les urnes. 

En el darrer butlletí de TxA, l’Escletxa núm. 55, ja 
diem abastament el preocupant estat d’ataràxia amb 
què ens han deixat la Casa de la Vila. Comparant-ho 
amb poblacions properes, la sensació és més trista en 
copsar quant endarrerits anem i el munt d’oportunitats 
perdudes en aquests darrers anys.

Des del 19 de juny que vam entrar a treballar, hem 
començat a reparar la maquinària rovellada, l’hem grei-
xat i ja està funcionant a un ritme força bo, en espera 
que d’aquí poc temps la ciutadania comenci a notar sen-
gles millores en el dia a dia municipal.

Serem fi dels al nostre programa electoral, als nos-
tres valors i objectius que servim des del 2006. El nostre 
nord seran sempre les demandes de la ciutadania i les 
entitats. I també, la projecció del que volem que sigui 
Argentona d’aquí cinc, deu o quinze anys. Serem pro-
pers a la gent i a les seves necessitats. No prometent res 
que no es pugui complir i complint amb el que hàgim 
promès. Marcant les necessitats reals i prioritzant per 
tal de fer-les efectives. 

Comptem amb les altres forces polítiques amb les 
quals hem format govern. Amb les quals compartim 
punts programàtics i una sintonia personal que ens 
permet formar un bon equip. I estaria bé gaudir amb la 
complicitat lleial de l’oposició, lluny de proclames estri-
dents i safaretjos a xarxes socials. Tots per una Argen-
tona pròspera, engrescadora i que funcioni. Caminem 
plegats! I fem nostres les paraules del poeta: Ens man-
tindrem fi dels per sempre més al servei d’aquest poble!
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La setmana política està marcada per dos fets allunyats 
per gairebé cinc-cents quilòmetres de distància, però 
amb interessos que estan a tocar i per una data al calen-
dari que, tot i ser comú a tots els municipis del país, ens 
ocupa i ens preocupa aquí a Argentona, els cent dies del 
nou govern municipal.

Primerament, hem viscut la constatació evident del 
fracàs del candidat Feijóo al que la vinculació als vots de 
l’extrema dreta de VOX allunyen, per efecte de la força 
centrífatxenda, la resta de forces polítiques impedint, de 
facto, cap vot més dels que ja va sumar la nit electoral. I 
aquest fracàs dona peu a què hagi estat proposat el soci-
alista i president en funcions Pedro Sánchez com a nou 
candidat.

En segon lloc, el debat de política general al Parlament 
de Catalunya que un dia ens presenta l’enfrontament en-
tre Esquerra i Junts i, dos dies després, l’acord sobre les 
condicions per investir Pedro Sánchez. Com sempre, els 
dos partits es posen d’acord en embolicar la troca amb 
condicions que no porten a res més que a un nou salt a 
buit, un acostament al barranc del no fer res. Així ens va 
de bé a tots. 

Ni tan sols valorarem la seva demanda, al contrari, des 
d’aquestes línies ens fem ressò de les paraules del nostre 
primer secretari, Salvador Illa: “Si cal anar a eleccions, 
hi anem”. I, afegim, lligant-les al tercer fet, els cent dies 
de governs municipals, sense entrar a valorar la tasca 
d’aquest nou govern, això ja ho farem en pròximes ocasi-
ons, que farem la tasca de fi scalització que ens correspon 
com a oposició, que per tirar endavant Argentona ens tro-
baran donant un cop de mà, fent una oposició responsa-
ble, però dura, assenyalant alló que no es facin bé i ajudant 
quan sigui necessari.

El temps de presa de contacte amb la situació munici-
pal de l’actual govern s ha acabat ja no serveixen excuses 
ni tampoc que diguin que tot ho han trobat per fer o ma-
lament. Ara han de posar-se a treballar.

Ara Argentona va decidir acordar la governabilitat 
amb el govern municipal, amb un doble objectiu: d’una 
banda, facilitar la tasca de redreçar el poble; de l’altra, 
aconseguir millores en la prestació dels serveis muni-
cipals i en l’estat de conservació de les infraestructu-
res municipals, aspecte que vam entendre com una 
prioritat.

Així doncs, malgrat no entrar pròpiament al govern, 
hem decidit desenvolupar una tasca constructiva i hem 
acceptat la delegació de la regidoria de Patrimoni que 
ens ha ofert l’alcaldessa. Aquesta confiança ens em-
peny a ser proactius en la gestió dels interessos públics 
d’Argentona des d’una regidoria que ens motiva molt, 
malgrat que sigui petita.

Sabem que la tasca del nou govern -i també la nostra 
des de la regidoria de Patrimoni, serà una tasca intensa; 
sabem que caldran anys per veure resultats incontesta-
bles; som conscients que l’administració pública dema-
na constància i, en canvi, acostuma a tenir el temps en 
contra, però estem convençuts que estem ben encami-
nats cap a resultats molt positius i benefi ciosos.

Participem de la governabilitat 
Ara Argentona participem per millorar la 
vida dels argentonins

PSC
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Si cal anar a eleccions, hi anem
Quan cal fer feina la fem i si ens 
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La tasca que fem en benestar animal
El setembre vam actualitzar l’ordenança 
reguladora de tinença d’animals

ESQUERRA REPUBLICANA
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En aquest primer article des d’Esquerra volem remarcar 
la feina ben feta per la Regidoria de Benestar animal en 
tot allò referent a la modifi cació de l’Ordenança regu-
ladora de tinença d’animals. 

Aquesta modifi cació de l’Ordenança es va comen-
çar en l’anterior legislatura quan el regidor de benestar 
animal, que pertany també a la nostra formació política, 
va posar fi l a l’agulla de les demandes que reclamaven 
aquesta actualització. La pandèmia va retardar aquesta 
feina i no ha estat fi ns ara que s’ha pogut portar al Ple 
per ser aprovada.

També volem informar que gràcies a la col·laboració 
ciutadana s’ha pogut desmantellar una industria il·le-
gal de cria de gossos i s’incautessin 27 animals que en 
aquests moments s’estan recuperant-se i que esperem 
poder donar en adopció tant bon punt estiguin en con-
dicions òptimes.

Un altre tema que tenim en ment és la presència dels 
senglars en els nuclis urbans i en les carreteres properes 
a la nostra vila. L’any passat es van produir accidents de 
trànsit provocats per senglars i cabirols que creuen les 
carreteres i són atropellats. Demanem circular amb pre-
caució ja que aquestes circumstàncies es poden produir 
en qualsevol moment.

Per altra banda, la Regidoria està en contacte perma-
nent amb l’Associació de caçadors de la vila perquè les 
batudes de senglars que es fan habitualment complei-
xin totes les normatives i així evitar accidents de caça 
com els que desgraciadament passen cada any en algun 
punt del nostre país.

Per tant, aprofi tem per recordar que l’època de caça 
autoritzada per senglars és des de començaments de 
setembre fi ns fi nals de març i que les batudes s’anunci-
en a totes les xarxes socials municipals indicant la zona 
on tindran lloc. Es recomana evitar aquestes zones que, 
encara que estiguin senyalitzades, poden ser perilloses.
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S i em preguntessin pels poetes d’Argen-
tona, els primers que em vindrien al 
cap serien la Lina Casanovas i en Josep 
Lladó, doncs els dos han treballat en 
el camp poètic ininterrompudament i 

han fet dels racons, la vida i l’ambient d’Argento-
na, font de la seva inspiració.

Lina Casanovas i Berenguer (Fajardo, Puerto 
Rico 1918 – Argentona 2020), és una de les prime-
res dones a ser investida Mestra en Gai Saber. Tot 
i que no arribà a Argentona fins l’any 1953, després 
d’haver viscut a Cuba, Nova York i Badalona, la 
seva veu està molt vinculada al paisatge. Va viu-
re a les masies Can Boringues al veïnat de Can 
Riudemeia, Can Rius al veïnat de Sant Jaume, i 
a Dosrius, a Can Terrades del Molí, uns indrets 
que la van marcar i van afavorir la seva manera 
d’entendre un art que difícilment hauria pogut 
desenvolupar a ciutat, en paraules seves.

La Lina Casanovas estava convençuda que la 
vida no existia sense la poesia perquè tot és po-
esia. La poesia està en la vida i la vida és natura, 
-deia-, posa els ulls on vulguis, malament si no 
hi ha verd. On no hi ha verd hi ha desert i no hi 
viurà res, ni una formiga. I si bé la seva vida va 
transcórrer en llocs molt diferents del món, és a 
Argentona on es pot dir que arrelà.

Molt activa en el camp poètic, formà part de 
L’Esbart Femení de Poesia de Mataró i participa-
va en festivals recitant els seus propis poemes de 
memòria. Té publicats: A cavall d’un estel (1966), 
Retorn (1987), Mel i fel (1991), Punt de mel (2007) i 
Todos los amores (2010).

En canvi, en Josep Lladó i Pascual (Argentona 
1933), molt implicat en el món associatiu, cultural i 
polític d’Argentona, és un poeta que ha viscut sem-
pre en el nucli urbà, envoltat de gent. Mestre en Gai 
Saber, publicà els seus primers treballs literaris en 

les revistes Ecos i Argentona.
Estudiós i amant dels costums argentonins, ha 

publicat La medicina popular (1977), El carrer i els 
jocs de la mainada (1978), Festes i festetes d’Argento-
na (2011) i l’obra monumental d’abast local, Recull 
enciclopèdic d’Argentona (2011), editat pel Centre 
d’Estudis Argentonins Jaume Clavell.

En el camp poètic compta amb els reculls ... 
dels meus silencis (1959), Entre l’alba i el capvespre 
(1975) i Vanitat de vanitats (2003). És autor dels 
dotze poemes que integren la Suite poemàtica, 
musicats pel mestre Pere González, estrenada 
l’agost del 2004 i curador, junt amb Isidre Julià 
i Avellaneda, de Els poetes del Maresme (del se-
gle XVI a l’any 2000) (2019), actualitzat per mi 
mateixa.

La poesia de Lina Casanovas i Josep Lladó s’em-
marca dins la tradició dels Jocs Florals que tant han 
fet per la llengua catalana. Uns Jocs Florals instau-
rats l’any 1323 a la cort de Tolosa de Llenguadoc i 
que el 1393 es traslladen a Barcelona fins al segle 
XV. El 1859 es reinstauren amb el lema “Patria, Fi-
des, Amor”, amb al·lusió als tres premis ordinaris: la 
Flor Natural o premi d’honor que s’atorga a la millor 
poesia amorosa, l’Englantina d’or a la millor prosa 
patriòtica i la Viola d’or i d’argent al millor poema 
religiós. El guanyador/a d’aquests tres premis és 

investit/da Mestre/a en Gai Saber.
Durant la dictadura de Primo de Rivera, del 

1924 al 1929, s’impedeix la celebració dels Jocs 
Florals a Barcelona i s’han de celebrar a Tolosa de 
Llenguadoc. El 1939, un cop acabada la guerra,  pa-
teixen un nou i llarg exili que, amb la represa a Bue-
nos Aires l’any 1941, dura fins els de 1977 a Munic. 
I no és fins el 1978, quan arriba la democràcia, que 
no es tornen a celebrar a Barcelona. Això propicia 
durant aquest llarg període l’aparició d’altres jocs 
florals, com ara els Jocs Florals de Muntanya orga-
nitzats d’ençà 1961 per l’Agrupació Excursionista 
Icària.

Per tant, des del meu punt de vista, encara que 
a hores d’ara la seva poesia pugui considerar-se 
clàssica, la proximitat poètica de Lina Casano-
vas i Josep Lladó, ambdós abastament premiats 
i ressenyats en antologies, és un bon punt de par-
tida per acostar-nos i/o fins i tot entrar en aquest 
món de la poesia, que ens pot oferir experiències 
insospitades.

Us encomio doncs, a conèixer i llegir la seva 
obra, publicada en els llibres esmentats que, de ben 
segur trobareu a la col·lecció local de la Biblioteca 
Municipal Joan Fontcuberta i Gel. I ja per acabar, 
em plau dir-vos que, en reconeixement i home-
natge, alguns dels seus poemes han quedat fixats 
en la Ruta Literària per Argentona, elaborada per 
Llorenç Soldevila i Balart.

Bibliografia: Dones poetes de la Maresma, Illa-
mola Ganduxé, Emília, Morros Baró, Queralt (Voli-
ana Edicions, 2021); Els poetes del Maresme, Julià 
i Avellaneda, Isidre, Lladó i Pascual, Josep, Illamola 
Ganduxé, Emília (Voliana Edicions, 2019); Ruta li-
terària per Argentona, Soldevila i Balart, Llorenç 
(Ajuntament d’Argentona, 2022). 
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ARXIU MUNICIPAL
Plaça de l’Església, 4 
673 28 72 09

BÚSTIA DEL CONSUMIDOR
Ajuntament d’Argentona, C. Gran, 61 (SEMPRE)
De 9.30 h a 13.30 h
93 797 49 00

DEIXALLERIA
Carrer Can Carmany, s/n.
Polígon. Ind. Nord
93 756 14 48
DL-DV: de 10 a 13 h i de 16 a 19 h. 
DS: de 10 a 14 h i de 16 a 20 h.
DG: de 10 a 14 h.

Ajuntament . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 93 797 49 00
Policia Local  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 93 797 13 13
Ràdio Argentona Directe  . . . . . . . . . . . . . 93 757 15 50
Ràdio Argentona Redacció . . . . . . . . . . . 93 756 06 24
Taxi . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 633 015 000
Creu Roja Argentona . . . . . . . . . . . . . . . . . 93 797 16 56
Ambulància . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 93 757 88 88
Ambulància Creu Roja Maresme (24 h) . 904 100 318

Fecsa-Endesa  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .900 770 077
Ofi cina de Correus . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 93 756 12 17
Aigües d’Argentona . . . . . . . . . . . . . . . . . 93 797 06 03
Gas Natural . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 900 760 760
C.I. St. M. del Cros  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 93 757 51 88
IES Argentona . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .93 797 46 10
Escola St. M. del Cros. . . . . . . . . . . . . . . . .93 799 93 51
Escola B. de Riudemeia . . . . . . . . . . . . . . 93 797 09 56

Escola d’Argentona  . . . . . . . . . . . . . . . . . . 93 797 04 15
Escoles Les Fonts . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 93 756 17 13
EBM Cargol Treu Banya . . . . . . . . . . . . . . . 93 757 51 88
EBM El Bosquet . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .93 797 45 23
Museu del Càntir  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 93 797 21 52
Biblioteca  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 93 797 12 15
Assessor jurídic per a dones  . . . . . . . . . 93 797 49 00 

(Ext.600)

Telèfons d’interès

Farmàcies

Serveis Municipals

Informació i serveis d’interès

PARRÒQUIA DE SANT JULIÀ
Plaça de l’Església, 1
93 797 01 59 
Informació i acollida: DT i DV: de 7 a 20.30 h.

JUTJAT DE PAU
Carrer Gran, 61
93 797 17 03
DL-DV de 9 a 14.40 h.
Entrevistes amb el jutge: DM i DJ d’11 a 13.30 h

BIBLIOTECA MUNICIPAL
Carrer Gran, 3
DL: de 16 a 20.30h
DM-DV: de 9.30 a 13 i de 16 a 20.30 h
DS: de 10 a 13.30 h

OFICINA DEL BARRI DEL CROS
Plaça Blas Infante, local 17
 93 741 26 42

ABS ARGENTONA
Carrer Joan Fuster, 1
93 756 10 92  |  93 756 11 38

• Atenció a domicili
 Argentona i Òrrius: 93 756 10 92
 Sant Miquel del Cros: 93 791 90 84

• Serveis Socials d’Atenció Primària
 Carrer Gran, 59
 93 797 04 86
 Cita prèvia: 93 797 04 86 (de 9 a 13 h)

Del Cros Plaça Blas Infante, s/n
93 757 05 01

Carrer Gran 22
93 797 12 62

Carrer Barcelona, 26
93 797 14 00

Carretera de Vilassar, 12
93 765 16 85

Obert només si està de guàrdia

9.30h -
13.30 h

9.30h -
13.30 h

17.00 h -
20.00 h

9.00 h -
13.30 h

9.00 h -
13.30 h

9.00 h -
14.00 h

10.00 h -
14.00 h

10.00 h -
14.00 h

10.00 h -
14.00 h

16.30 h -
20.30 h

-

Dilluns a divendres

MATÍ TARDA
Dissabte

Festius 
i Guàrdies Contacte

8.00 h -
21.00 h

8.00 h -
21.00 h

8.00 h -
21.00 h

Guillén

Sindreu

O’Callaghan



La decisió: Ha estat una decisió compartida amb el 
bisbe. Ell parla amb cadascun dels mossens i preveres i 
ens distribueix al llarg de la diòcesi, segons les necessi-
tats que hi ha. El canvi me’l va comunicar a fi nals de ju-
liol. Marxo a la parròquia de la Bonanova, és un santuari 
marià, dedicat a la Mare de Déu.. 

Dinou anys a Sant Julià: Són molts anys! Vaig venir amb el 
cabell negre i marxo amb el cabell blanc (riu), no és pels disgus-
tos, sinó pel pas del temps i l’experiència acumulada. M’enduc 
moltes vivències, la coneixença de moltes persones i moments 
compartits. He intentat fer una feina, de vegades amb encerts, 
de vegades no tant o simplement malament. Però sempre inten-
tant complir la missió de donar a conèixer Jesucrist. 

Les difi cultats: El que costa més és 
mantenir les pedres. Mantenir els 
espais. En una entitat com la nostra, 
que no tenim grans recursos, per 
tot cal la col·laboració de persones i 
associacions i això costa molt. Suposo 
que aviat veurem el temple pintat... A 
mi m’hauria agradat veure-ho ja, però 
les circumstàncies no ho han facilitat. 
Però es farà.. 

El repte més gran: Treballar en una 
parròquia de poble, lluny de gran ciu-
tat, en una població que va canviant 
en usos i costums, en la que poca gent 
treballa al poble... El major repte ha 
estat buscar nova gent, intentar obrir 
la parròquia perquè més persones 
es poguessin apropar. Tenim una co-
munitat petita, però viva, unida i que 
comparteix. 

Ález Marzo
“Marxo, però m’enduc 

Argentona al cor ”

LA PARET DE LES MENTIDES

Mossèn Àlex Marzo (Barcelona, 1969) va arribar a 
la parròquia de Sant Julià el 2004, amb trenta-cinc 
anys, prenent el relleu a mossèn Miquel Font. Dinou 
anys després, tanca l’etapa argentonina per encarregar-se 
de la parròquia de la Bonanova al barri de Sant Gervasi de 
Barcelona. La vacant que deixa Marzo l’ocupa ara el jove 
mossèn Agustí Vives, ordenat l’any 2019, provinent de la 
parròquia de Maria Auxiliadora de Mataró. 

L’aprenentatge personal: Especialment, m’emporto les 
persones que he conegut i que ens hem estimat. La meva 
és una professió, però sobretot una vocació, no només 
requereix habilitat i enginy, sinó també posar-hi el cor. 
Això és el que deixo i el que m’emporto. Deixo un trosset 
del cor a Argentona, però també me n’emporto un tros.  


